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Protokół Nr XLII.2017 

z sesji zwyczajnej Rady Powiatu w Opatowie 

odbytej w dniu 27 grudnia 2017 r. godz. 15:00 

 

Obrady Rady Powiatu zostały rozpoczęte o godzinie 15
00

 a zakończone o godzinie 16
05

. 

W sesji wzięło udział 15 radnych, na ogólną liczbę 17 radnych, zgodnie z listą obecności. 

Listy obecności radnych oraz osób uczestniczących w sesji stanowią kolejno załączniki nr 1 

oraz nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Ad.1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz powitał radnych oraz osoby uczestniczące i tym 

samym rozpoczął obrady mówiąc: „otwieram obrady sesji rady powiatu”.   

Następnie oświadczył, iż na podstawie listy obecności stwierdza prawomocność obrad.  

Nieobecne 2 osoby: pan Grzegorz Gajewski oraz pan Bogusław Włodarczyk. Nieobecności 

usprawiedliwione przez przewodniczącego prowadzącego obrady. 

 

Ad.2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania 

wzorem poprzednich sesji. 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej 

sesji Rady Powiatu bez odczytywania. 

 

W głosowaniu jawnym protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.   

„Za” – 15 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów.  

 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad.  

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

5. Interpelacje i wolne wnioski radnych. 

6. Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie: 

 opinii o projekcie uchwały budżetowej powiatu na 2018 r. 

 możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Opatowskiego na 2018 r. 

 opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 

2018 – 2034. 

7. Przedstawienie opinii przewodniczących komisji stałych rady o projekcie budżetu 

powiatu na rok 2018. 

 pan Bogusław Włodarczyk – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku; 

 pan Alfred Skura – Przewodniczący Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg 

i transportu; 
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 pan Tomasz Świątek – Przewodniczący Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy 

społecznej; 

 pani Aneta Bławat – Przewodnicząca Komisji budżetu, finansów, rozwoju 

gospodarczego i promocji powiatu. 

8. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2017 – 2027, 

b) zmiany uchwały  w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 r., 

c) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2018 – 

2034, 

d) uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2018 r., 

e) przyjęcia do realizacji 3 – letniego powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej 

w Powiecie Opatowskim, 

f) sfinansowania dla mieszkańców Powiatu Opatowskiego świadczeń gwarantowanych 

z rodzaju rehabilitacja lecznicza w pierwszym półroczu 2018 roku. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Zakończenie obrad XLII sesji Rady Powiatu.   

 

Pan Przewodniczący odczytał powyższy porządek obrad, a następnie zapytał czy są uwagi do 

odczytanej treści. 

Wobec braku uwag pan Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w porządek obrad.  

W głosowaniu jawnym porządek obrad XLII sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych.   

„Za” – 15 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów.  

 

Następnie pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz poinformował o przejściu do realizacji 

kolejnego punktu obrad.       

 

Ad.4.Okresowa informacja o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

Pan Przewodniczący w związku z nieobecnością pana Starosty Bogusława Włodarczyka 

udzielił głosu panu Wicestaroście Gustawowi Saramańskiemu, który przedstawił okresową 

informację o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami stanowiącą załącznik nr 3 do 

niniejszego protokołu. 

 

Następnie pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do pana Starosty w realizowanym 

punkcie obrad. 

 

Nikt nie zabrał głosu wobec czego pan Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego 

punktu obrad.  

 

Ad. 5. Interpelacje i wolne wnioski radnych. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie obrad. 

 

O zabranie głosu poprosił pan Krzysztof Hajdukiewicz, który zapytał o sprawy związane ze 

szpitalem, a mianowicie, czy przekaz nastąpi płynnie, czy już wszystko jest dograne 
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z Narodowym Funduszem Zdrowia, czy jest już zapewniona obsada czy spółka TOP 

MEDICUS ma problemy z obsadą stanowisk lekarskich czy też pielęgniarskich. 

 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym punkcie obrad. 

 

O zabranie głosu poprosił pan radny Tomasz Staniek, który poprosił o uszczegółowienie jak 

będzie się miała sytuacja z kontraktem z NFZ, czy to będzie konkurs, czy kontrakt zostanie 

przepisany, jak będzie wyglądać finansowanie szpitala w tej nowej sytuacji.          

 

Pan Przewodniczący zapytał ponownie czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym 

punkcie obrad. 

 

Wobec raku dalszych głosów pan Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Ad. 6. Przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie: 

 opinii o projekcie uchwały budżetowej powiatu na 2018 r. 

 możliwości sfinansowania deficytu budżetu planowanego w projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Opatowskiego na 2018 r. 

 opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 

2018 – 2034. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz powiedział, że wszyscy otrzymali opinie 

Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące zarówno projektu uchwały budżetowej 

powiatu na 2018 r., projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2018 – 2034, które są pozytywne. Nadmienił ponadto, iż Powiat  

Opatowski ma możliwość sfinansowania planowanego w projekcie uchwały 

budżetowej na 2018 r. deficytu budżetu w kwocie 9.186.565,00 zł. 

 

Przedmiotowy materiał stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Następnie pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w realizowanym 

punkcie posiedzenia. 

 

Wobec barku głosów pan Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu 

obrad. 

 

Ad.7. Przedstawienie opinii przewodniczących komisji stałych rady o projekcie budżetu 

powiatu na rok 2018. 

 Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez pana Wicestarostę Gustawa 

Saramańskiego (w/z pana Bogusława Włodarczyka), który przestawił pozytywną opinię 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku stanowiącą załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu. 

Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez pana Alfreda – Skurę 

Przewodniczącego Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu, który 
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przedstawił pozytywną opinię komisji, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy społecznej. 

Następnie o zabranie głosu pan Przewodniczący poprosił pana Tomasza Świątka – 

Przewodniczącego Komisji oświaty, sportu, zdrowia i pomocy społecznej, który 

poinformował, iż opinia w/w komisji jest pozytywna. 

Przedmiotowa opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 Przewodnicząca Komisji budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i promocji 

powiatu. 

Kontynuując pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez panią Anetę Bławat – 

Przewodniczącą Komisji budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i promocji powiatu, 

która przedstawiła również pozytywną opinię Komisji budżetu, finansów, rozwoju 

gospodarczego i promocji powiatu stanowiącą załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2017 – 2027. 

Pan Wiceprzewodniczący Zbigniew Zięba odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2017 – 2027, a następnie zapytał czy są pytania lub uwagi.  

 

Wobec ich braku poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Opatowskiego na 

lata 2017 – 2027 pytając kto jest za jej podjęciem, kto jest „przeciw” i kto się 

„wstrzymał”.  

 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XLII.79.2017 została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

„Za” – 15 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów. 

 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 r. 

Pan Wiceprzewodniczący Zbigniew Zięba odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 r., a następnie 

zapytał czy są pytania lub uwagi. 

 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytał, kto jest „za” podjęciem uchwały, kto jest 

„przeciw” i kto się „wstrzymał”.  

 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XLII.80.2017 została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

„Za” – 15 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów.  

 

c) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 2018 – 

2034. 
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Pan Wiceprzewodniczący Krzysztof Mazurkiewicz odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Opatowskiego na lata 

2018 – 2034, a następnie zapytał czy są pytania lub uwagi. 

 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytał, kto jest „za” podjęciem uchwały, kto jest 

„przeciw” i kto się „wstrzymał”.  

 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XLII.81.2017 została podjęta i stanowi załącznik 

nr 11 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

„Za” – 11 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 4 głosy (K. Hajdukiewicz, 

R. Łucki, T. Staniek, W. Rodek).  

 

d) uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2018 r. 

Pan Wiceprzewodniczący Krzysztof Mazurkiewicz odczytał projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2018 r., a następnie zapytał czy są 

pytania lub uwagi.  

 

O zabranie głosu poprosił pan radny Wacław Rodek, który powiedział, że 

przedstawiony budżet jest budżetem wyborczym, charakteryzującym się skokowym  

przyrostem wydatków inwestycyjnych, majątkowych, tak jak było w roku 2014. 

Następnie pan radny przypominał kwoty budżetów z lat ubiegłych oraz subwencji 

ogólnej i oświatowej. Dodał, iż nie można zarzucić panu Staroście sprytu i skuteczności 

w pozyskiwaniu środków zewnętrznych na potrzeby powiatu, co jest godne 

pochwalenia. Są jednak ogromne zagrożenia dla rozwoju powiatu, które nie zostały 

zawarte w projekcie budżetu powiatu. Wiele rzeczy zawartych jest w lokalnej strategii, 

w statucie Lokalnej Grupy Działania. Jest wysokie bezrobocie, niska przedsiębiorczość, 

bardzo mała siła nabywcza  i uzależnienie od pomocy zewnętrznej. Kontynuując pan 

radny powiedział, że Powiatowy Urząd Pracy w Opatowie powinien starać się zwalczać 

bezrobocie, a niestety jego działalność to trwonienie publicznych środków. Pan radny 

Rodek przytoczył również przykłady aktywnych form zwalczania bezrobocia, 

a mianowicie: w 2015 r. było 9,5 mln, w 2016 r. prawie 11,5 mln, w 2017 r. ponad 19 

mln. To dlaczego w kraju bezrobocie jest na poziomie 6%, a u nas 16% i co dziesiąty 

bezrobotny może tylko korzystać z przysługującego mu zasiłku. Dodał, iż być może jest 

to taka koncepcja rozwoju tj. im gorzej tym lepiej. Nie widać skutków zwalczania 

bezrobocia, a tworzenie nowych jednostek organizacyjnych powiatu i umieszczanie tam 

ludzi nie przynosi efektów. Te ogromne kwoty przeznaczone na inwestycje nie 

połączone z przedsiębiorczością nic nie dadzą i sytuacja nigdy się nie poprawi. 

Nadmienił, iż władza nie musi się podobać, ale powinna mieć wizję rozwoju i sprzyjać 

przedsiębiorcom. Powinno nam zależeć na tym by ludzie budowali swoje firmy 

i dobrze, że powiat nie ma możliwości prowadzenia działalności gospodarczej, gdyż nie 

powinien konkurować z przedsiębiorcami, natomiast powinien ich wspomagać, 

stworzyć odpowiedni klimat dla tych, którzy chcą inwestować swoje środki – mówił 

radny Rodek. Nie można odmówić powiatowi konsekwencji w działaniu, gdyż przez 

wiele lat starań, zabiegów, podejmowania i zaniechania działań padło wiele firm 

w naszym otoczeniu, wyjechało wielu ludzi z pewnymi umiejętnościami. Pozostało 
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dużo ludzi w podeszłym wieku, często nie radzących sobie, dlatego strategicznie 

inwestujemy w pomoc społeczną. Dodał, iż życzyłby sobie, aby przedstawiona 

diagnoza nie była słuszna, by podejmowane przez powiat działania przynosiły efekty, 

aby ludzie podejmowali pracę na godziwych warunkach i powiat się rozwijał. 

 

Pan Wiceprzewodniczący Krzysztof Mazurkiewicz zapytał czy ktoś chciałby jeszcze 

zabrać głos. 

 

O zabranie głosu poprosiła pani radna Aneta Bławat, która powiedziała, iż nieprawdą 

jest, że w powiecie jest 16% bezrobotnych, gdyż według obecnego stanu jest 12,3%, 

a ponadto uważa, że nieprawdą jest, iż nie ma rozwoju przedsiębiorczości. Wszystkie 

projekty, które są realizowane na terenie naszego powiatu sprzyjają rozwojowi 

przedsiębiorczości. Jeżeli Zarząd Powiatu i wszyscy radni podjęli decyzje by realizować 

te projekty, to znaczy, że jest konsekwencja działania, która jest skutecznie realizowana 

od kilku lat. Przypomniała, iż  w miesiącu grudniu 2015 r. powstały Warsztaty Terapii 

Zajęciowej w Bidzinach, gdzie zatrudnionych jest 23 osoby i aktywizowanych jest 60 

uczestników. W grudniu 2016 r. powstały Warsztaty Terapii Zajęciowej 

w Czekarzewicach, gdzie zatrudnionych jest 25 osób, a aktywizowanych jest 60 

uczestników. Pani radna Bławat wymieniła również kolejno nowopowstałe placówki 

opiekuńczo – wychowawcze wraz z istniejącym zatrudnieniem, a także żłobek 

w Opatowie, przedszkole w Kobylanach wraz z ilością zatrudnionej kadry oraz 

zwiększone ilości osób zatrudnionych, jak i pensjonariuszy w Warsztacie Terapii 

Zajęciowej w Zochcinku z siedzibą w Opatowie oraz Domu Pomocy Społecznej 

w Zochcinku. Dlatego też jeśli wszystkie nowopowstałe instytucje mają uczestników, 

podopiecznych i zatrudnienie znajdują w nich kolejne osoby, to znaczy, że  jest 

zapotrzebowanie, aby takie zakłady były tworzone. Pani radna Aneta Bławat oznajmiła, 

iż została podpisana pre – umowa na działania promocyjne powiatu tj. promenada, dom 

muzealny i kartografii, są również modernizowane podziemia. Ponadto powiedziała, że 

jej zdaniem nie można zarzucić złych działań czy tego, że budżet na rok 2018 jest 

budżetem wyborczym, gdyż nie naszą winą jest, że akurat w tym czasie zostały 

ogłoszone konkursy, nabory, do których przystąpił powiat. Przecież wszyscy 

przystępują do takich projektów zarówno gminy, jak i inne powiaty. Nadto uważa, że to 

dobrze, że powiat przystępuje do tychże działań, gdyż wszystko to składa się na jego 

rozwój. Wspominała również o utworzonym Zakładzie Opiekuńczo – Leczniczym 

w Opatowie oraz bezpłatnej rehabilitacji dla mieszkańców. Nadmieniła, iż Powiatowy 

Urząd Pracy w Opatowie do miesiąca listopada br. zdjął z ewidencji 1553 osoby 

w ramach formy niesubsydiowanej. Podsumowując powiedziała, iż uważa, że działania 

zarówno radnych, jak i członków zarządu są słuszne, skuteczne i prowadzące do 

rozwoju. 

 

O zabranie głosu poprosił również pan radny Zbigniew Zięba, który odnosząc się do 

wypowiedzi radnego Wacława Rodka powiedział, że nawet jeśli budżet 2018 r. można 

uznać jako wyborczy, to również wypowiedź pana radnego Rodka też jest wypowiedzią 

typowo wyborczą. Jeśli nawet w części tej diagnozy jaką pan radny przedstawił może 

się zgodzić to nie usłyszał żadnych propozycji leczenia. Dodał, iż terapia nie leży 
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w rękach radnych, tylko rządu. Ponadto stwierdził, iż radni z ugrupowania, które 

obecnie rządzi mogliby przekazać propozycje rozwiązań obecnie rządzącym. 

 

Następnie o zabranie głosu poprosił pan radny Tomasz Staniek, który odniósł się do 

słów radnej Anety Bławat pytając co to znaczy, że w warsztatach terapii zajęciowej 

aktywizuje się osoby, czy to znaczy, że po takich zajęciach taka osoba powinna podjąć 

jakąś pracę. 

 

Pani radna Aneta Bławat odpowiedziała, że nie. Wyjaśniła, iż osoby przebywają 

w różnego rodzaju pracowniach np.  przyrodnicza, stolarska, ceramiczna, wikliniarska 

pod nadzorem opiekunów, instruktorów. 

 

Pan radny Staniek zapytał jakie jest ich zadanie. 

 

Pani radna Bławat odpowiedziała, iż osoby te uczą się przede wszystkim życia. 

 

Głos zabrał również pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz, który powiedział, że 

warsztaty terapii zajęciowej z samego założenia są przystosowane dla osób 

niepełnosprawnych (przebywają tam osoby zarówno z upośledzeniem fizycznym jak 

i umysłowym).  

 

Pan radny Staniek powiedział, że pani radna Bławat wymieniła szereg dokonań Zarządu 

Powiatu m.in. przedszkola, żłobek, które są jej własnym prywatnym sukcesem, a nie 

inicjatywą powiatu. Podkreślił, iż wszystkie te przedsięwzięcia pochodzą z dotacji 

i jego zdaniem to nie jest rozwój gospodarczy. Ponadto ciekawi go, jak te wszystkie 

instytucje zachowają się  i jak będą funkcjonować wówczas, gdy te fundusze z dotacji 

się skończą, a rodzice tych dzieci nadal nie będą mieć pracy i środków by te dzieci dalej 

się kształciły w tychże placówkach. Nasz powiat jest powiatem przodującym w liczbie 

powstających domów pomocy społecznej, ośrodków terapii zajęciowej, placówek 

opiekuńczo – wychowawczych. W myśl ustawy samorząd powiatowy, czy gminny 

powinien zaspakajać potrzeby mieszkańców danego powiatu bądź gminy. W naszych 

domach pomocy społecznej, warsztatach terapii zajęciowej, placówkach byłby problem 

z zagospodarowaniem tychże ośrodków naszymi mieszkańcami, stąd uczestnikami 

warsztatów terapii zajęciowej, z informacji które posiada będą osoby z ościennych 

powiatów, które będą dowożone przez firmy transportowe. Tworzy się przez to biznes 

socjalny i oczywiście można powiedzieć, że są tutaj miejsca pracy, ale jego zdaniem 

samorząd powinien tworzyć klimat do rozwoju przedsiębiorczości szczególnie 

w sektorze produkcji, której jak widać w powicie nie ma. Natomiast istniejące 

przedsiębiorstwa borykają się z problemami, a pomocy nie otrzymują – mówił radny 

Tomasz Staniek. Oznajmił ponadto, iż tworzenie nowych placówek służy władzy, gdyż 

osoby tam zatrudniane będą służyć jako czynnik wyborczy partii obecnie rządzącej 

w powiecie. Powiedział, że ponieważ budżet to nie tylko słupki, choć się zgadzają, 

deficyt jest pokryty, stąd też opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest pozytywna. 

Kontynuując pan radny powiedział, że należy zwrócić też uwagę na poprzedni budżet 

przyjmowaliśmy, który przyjmowany był z nadwyżką, a teraz jest zadłużenie. Jest to 

ponad 9 mln zł, co prawda w stosunku do całego budżetu jest to niecałe 10%, ale jest on 
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naciągnięty o 30%. Trzeba wziąć również pod uwagę to, że zbliża się karencja spłaty 

zobowiązań, które mamy wobec firm po przejęciu długu spółki „Twoje Zdrowie” 

Lekarze Specjaliści i to wszystko będzie się kumulowało w następnych latach. Dlatego 

przedstawiony budżet jest budżetem, który nie jest nastawiony na rozwój gospodarki, 

tylko inwestowanie w opiekę socjalną. Nadmienił, iż jako radni z opozycyjni głosowali 

za powstaniem tych placówek. Pan radny Staniek powiedział, iż to nie jego 

ugrupowanie rządzi i dlatego też to radni z ugrupowania PSL ponoszą 

odpowiedzialność za kierunki rozwoju powiatu. Przypomniał również, że złożona była 

również propozycja dotycząca wykupu terenu po byłej cukrowni we Włostowie (20 ha), 

gdzie był świetny teren inwestycyjny i mogłoby powstać przedsiębiorstwo, która 

oczywiście nie została wzięta pod uwagę.  

 

Następnie pan Wiceprzewodniczący Krzysztof Mazurkiewicz zapytał czy ktoś jeszcze 

chciałby zabrać głos. 

 

O zabranie głosu poprosił pan radny Wacław Rodek, który powiedział, że zarzucane mu 

jest kłamstwo, a jest w posiadaniu oficjalnych danych z urzędu pracy dotyczących stanu 

bezrobocia w powiecie, które wynosi  15,8 %. 

 

Pani radna Aneta Bławat zapytała radnego Wacława Rodka z jakiego miesiąca podaje 

w/w dane. 

 

Pan radny Rodek odpowiedział, że wskazane dane to stan z miesiąca marca 2017 r.  

 

Pani radna Bławat odpowiedziała, że powyższe dane są nieaktualne i stan bezrobocia 

w powiecie wynosi obecnie 12,3% ( są to dane z miesiąca listopada br.).  

 

Pan radny Rodek odpowiedział, że cieszy go ten stan, nie mniej jednak to zwalczanie 

bezrobocia poprzez tworzenie jednostek organizacyjnych powiatu czyli jednostek 

budżetowych to nie jest rozwój.  

 

W tym momencie zabrał głos pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz, który zwracając 

się do radnego Wacława Rodka powiedział, że powiat nie może tworzyć fabryk, 

przedsiębiorstw, gdyż nie należy to do zadań powiatu.  

 

Pan radny Rodek powiedział, że dla jego osoby pracującego na takim, a nie innym 

stanowisku pracy jest to obojętne jak to powstało i kto go utrzymuje to dla władz 

powiatu nie powinno to być obojętne skąd są pieniądze. Przy zrównoważonym rozwoju 

musi ktoś na to zarobić, żeby można było wydać. Nie może być tak że chwalimy się ile 

wydaliśmy. 

 

Pan Przewodniczący Wołcerz powiedział, że radny Rodek powinien spojrzeć na to 

z innej strony, gdyż środki na cele, o których mówi i tak były do wzięcia, gdyż dało je 

Ministerstwo. Dodał, że jeśli nasz powiat nie skorzystałby z możliwości przystąpienia 

do projektów to z pewnością skorzystałyby z tego inne okoliczne powiaty np. Ostrowiec 

Świętokrzyski, Sandomierz czy Staszów. 
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Pan radny Rodek odpowiedział, że państwo żeby zapewnić podobny poziom usług 

publicznych na terenie całego kraju dokłada tym, co sobie nie radzą. Chodzi o to jak te 

środki są wydawane, jest to forma dyskryminowania obywateli, to forma nacisku na 

społeczeństwo. Dodał, iż to nie jest budowanie społeczeństwa ludzi wolnych, 

niezależnych mających pewną pracę bo oni są niesterowalni.  

 

Pan Przewodniczący Wołcerz  stwierdził, iż czuje się jakby słuchał obrad sejmu. 

 

Pan radny Rodek oznajmił, iż dobrze, że władza jest jaka jest, bo nie pozwala okradać 

kraju i na razie jest tyle pieniędzy, że można pozwolić na taką rozrzutność powiatom. 

Kontynuując pan radny powiedział, że co do diagnozy leczenia to wystarczy odrobina 

życzliwości dla osób, które podejmują działania, niech się rozwijają. 

 

Następnie pan Wiceprzewodniczący Krzysztof Mazurkiewicz udzielił głosu panu 

Jackowi Dwojakowi, który zapytał, który z radnych był w którychkolwiek warsztatach 

terapii zajęciowej. 

 

Pan radny Staniek odpowiedział, że był. 

 

Wobec powyższej wypowiedzi pan radny Dwojak zapytał dlaczego, w takim razie 

zadawał Pan wcześniej pytanie, co ci ludzie tam robią. 

 

W w/w temacie wywiązała się dyskusja. 

  

Pani radna Aneta Bławat powiedziała, że chciałaby zgłosić wniosek o zamknięcie 

dyskusji w realizowanym punkcie obrad. 

 

Propozycja nie została zaakceptowana, radni przegadywali się. 

 

Kontynuując pan radny Dwojak zapytał, co dobrego zrobili jako radni opozycyjni dla 

swoich wyborców przez tyle lat, poza tym, że od wielu lat „gnoicie” szpital. 

 

Podczas ponownie wszczętej dyskusji pomiędzy radnymi pani radna Bławat ponownie 

poprosiła o zamknięcie dyskusji. 

 

Pan Wiceprzewodniczący Mazurkiewicz udzielił głosu pani radnej Wiesławie Słowik, 

która powiedziała, że możemy się posiłkować tymi środkami, które nas wspomagają. 

Niektórzy z radnych nie wiedzą chyba, jak to jest jak przychodzą ludzie, którzy 

naprawdę nie mają na chleb, nie mają co włożyć do garnka pomimo, że los ich 

skrzywdził. Dlatego jako samorządowcy zwracamy się z wnioskami o aktywizację tych 

ludzi w różne sposoby tj. jak roboty publiczne, staże. Wspomagamy się tymi środkami, 

które pomagają realizować budżet samorządu. Podała przykład dwóch mieszkańców 

gminy Iwaniska, którzy nie mieli środków, a dzięki staraniom i złożonemu wnioskowi 

uzyskali środki, które pozwoliły im m.in. szczęśliwie przeżyć święta. Pani Wiesława 

Słowik dodała, że jako rada powinni tworzyć jedność, dążyć do jednego celu, gdyż 
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mieszkańców nie interesują rozgrywki polityczne. Nadto dodała, że tworząc nowe 

jednostki zawsze ktoś otrzyma zatrudnienie i tym samym będzie miał środki do życia. 

Kończąc wypowiedź podkreśliła, iż społeczność od nas oczekuje jedności i należałoby 

usiąść i porozmawiać. 

 

Pan Wiceprzewodniczący zakończył dyskusję, po czym poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2018 r. pytając kto 

jest „za” podjęciem, kto jest „przeciw” i kto się „wstrzymał”.  

 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XLII.82.2017 została podjęta i stanowi załącznik 

nr 12 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

„Za” – 11 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 4 głosy (K. Hajdukiewicz, 

R. Łucki, T. Staniek, W. Rodek).  

 

e) przyjęcia do realizacji 3 – letniego powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej 

w Powiecie Opatowskim. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

do realizacji 3 – letniego powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie 

Opatowskim, a następnie  zapytał czy są pytania lub uwagi.  

 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytał, kto jest „za” podjęciem uchwały, kto jest 

„przeciw” i kto się „wstrzymał”.  

 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XLII.83.2017 została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

„Za” – 15 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów.  

 

f) sfinansowania dla mieszkańców Powiatu Opatowskiego świadczeń gwarantowanych 

z rodzaju rehabilitacja lecznicza w pierwszym półroczu 2018 roku. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz odczytał projekt uchwały w sprawie 

sfinansowania dla mieszkańców Powiatu Opatowskiego świadczeń gwarantowanych 

z rodzaju rehabilitacja lecznicza w pierwszym półroczu 2018 roku, a następnie  zapytał 

czy są pytania lub uwagi.  

 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytał, kto jest „za” podjęciem uchwały, kto jest 

„przeciw” i kto się „wstrzymał”.  

 

W głosowaniu jawnym uchwała Nr XLII.84.2017 została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych. 

„Za” – 15 głosów, „przeciw” - 0 głosów „wstrzymało się” – 0 głosów.  

 

Wobec wyczerpania bieżącego punktu pan Przewodniczący poinformował o przejściu do 

realizacji ostatniego punktu obrad.  
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Ad.9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Przewodniczący Zbigniew Wołcerz udzielił głosu panu Wicestaroście Gustawowi 

Saramańskiemu, który powiedział, że szpital funkcjonuje tak jak funkcjonował. Na chwilę 

obecną prowadzi go jeszcze spółka Centrum Dializa do czasu przejęcia przez spółkę TOP 

MEDICUS. W tym momencie Narodowy Fundusz Zdrowia nie podjął jeszcze decyzji 

w jakiej formie zostanie przejęty. Poinformował również, że pan Starosta Włodarczyk 

przebywa w dniu dzisiejszym w Warszawie m.in. w sprawach związanych ze szpitalem. 

 

Pan Przewodniczący podziękował panu Wicestaroście za udzielenie odpowiedzi, po czym 

przeszedł do realizacji ostatniego punktu obrad. 

 

Ad.10. Zakończenie obrad XLII Sesji Rady Powiatu. 

Pan Przewodniczący wypowiedział formułę – „zamykam obrady sesji Rady Powiatu”.  

Na tym sesję zakończono. 

       

Protokolant:   

mgr Justyna Zdyb      Przewodniczący Rady Powiatu 

        /-/ Zbigniew Wołcerz 

 

 

 

 


